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Nyomtatott és online sajtó 
 

Kövér László: Ukrajna uniós csatlakozása veszélyeztetheti azokat az 

eredményeket, amelyeket Magyarország az elmúlt években elért 
2025. április 9. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, Demokrata, Mandiner, Origo, Felvidék.ma 

Ukrajna európai uniós csatlakozása a következő évtizedekre meghatározhatja Magyarország 

esélyeit, lehetőségeit és veszélyeztetheti azokat az eredményeket, amelyeket az elmúlt években 

elért az ország – mondta az Országgyűlés elnöke a Fidesz országjárásának szerdai soproni 

fórumát megelőző sajtótájékoztatón. Kövér László szerint azért fontos, hogy az Ukrajna EU-

csatlakozásáról szóló véleménynyilvánító szavazáson minél többen részt vegyenek, mert a 

"kormánynak csak akkor van igazán komoly szava (...) az európai fórumokon, hogyha neki 

tudja vetni a hátát az emberek többsége akaratának". Kiemelte, hogy Ukrajna gyorsított ütemű 

felvétele az Európai Unióba nemcsak a 2030 utáni néhány évet határozná meg, hanem 

gyerekeink, unokáink hosszú évtizedeit is. Olyan anyagi terhekkel járna, amelyeket nemcsak 

Magyarország, hanem egész Európa megsínylene - jelentette ki a házelnök. 

 

Nacsa Lőrinc: meghirdették az Erősödő diaszpóra programot 
2025. április 9. – MTI, Index, Magyar Hírlap, Demokrata, Mandiner, Pannon RTV, Ma7.sk, 

Felvidék.ma 

Közzétették szerdán az Erősödő diaszpóra program felhívását, amelyre május 5-ig nyújthatnak 

be pályázatot a diaszpóra magyar szervezetei - jelentette be a Miniszterelnökség 

nemzetpolitikáért felelős államtitkára a Facebook-oldalára feltöltött videójában. Nacsa Lőrinc 

azt mondta, hogy idén is 500 millió forinttal támogatja a kormány a diaszpórában működő 

magyar szervezetek működését, fejlesztését, eszközbeszerzését, valamint programjaik és 

rendezvényeik megvalósítását. A felhívás részletei a www.kulhonimagyarok.hu és a bgazrt.hu 

weboldalakon olvashatóak - tette hozzá. Az államtitkár hangsúlyozta, hogy a magyar nemzet a 

diaszpóra magyarságával együtt alkot egy egészet, és 2010 óta kiemelt figyelem irányul a 

magyar diaszpóraközösségek megtartására és megerősítésére. "Minden magyar, bárhol is él a 

világon, megtapasztalhatja, hogy része az egységes magyar nemzetnek. Számos programot 

indítottunk el annak érdekében, hogy támogassuk a hazájuktól távol élő magyarokat 

identitásuk megőrzésében és Magyarországgal való kapcsolatuk erősítésében" – fogalmazott 

Nacsa Lőrinc. 

 

Kalmár Ferenc: az elmúlt tíz évből eredményeket tudunk felmutatni 
2025. április 9. – MTI 

Harminc évvel ezelőtt, április 5-én írták alá a magyar-horvát kisebbségi egyezményt, amely 

alapján a kisebbségi vegyes bizottság dolgozik, és az elmúlt tíz évből, de az elmúlt harminc 

évből is eredményeket tudnak felmutatni - jelentette ki Kalmár Ferenc, a Külgazdasági és 

Külügyminisztérium Magyarország szomszédságpolitikájának fejlesztéséért felelős miniszteri 
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különmegbízottja szerdán Zágrábban, a 17. magyar-horvát kisebbségi vegyes bizottság plenáris 

találkozóján. Kiemelete: a kisebbségi egyezmény, valamint az a mechanizmus, ami alapján 

dolgoznak, felkeltette Európa érdeklődését is, és néhány évvel ezelőtt Bécsben egy EBESZ 

meghívásra közösen külön bemutatót tartottak. "Ez az alapszerződés mondhatjuk, hogy kiállta 

az idők próbáját és most is kiállja, hiszen addig, amíg a világban egy visszalépést tapasztalunk 

a kisebbségvédelmi területen, addig mi egyfolytában azon dolgozunk, hogyan könnyítsük meg 

az életét a horvátországi magyar kisebbségnek és a magyarországi horvát kisebbségnek" - 

hangsúlyozta a miniszteri különmegbízott. 

      
Szülőföldön magyarul: változás a pályázatban az OTP romániai kivonulása és az 

e-személyik miatt  
2025. április 9. – Krónika, maszol.ro, Nyugati Jelen 

Az eddigiekhez képest valamivel több adatot, dokumentumot kell megadniuk a magyar állam 

által a határon túli óvodásoknak, iskolásoknak és egyetemi hallgatóknak biztosított oktatási, 

nevelési, hallgatói, tankönyv- és taneszköz-támogatásra pályázó erdélyieknek. A Szülőföldön 

magyarul program feltételeinek módosítását többek között az OTP Bank Romániából való 

kivonulása indokolja. Ady-Kovács-Ferenczi Noémi a Krónikával közölte: mivel az OTP Bank 

kivonult Romániából, így az idén kötelező megadni az igénylésben egy bankszámlaszámot, 

ahova majd a támogatás összege érkezik. A bankszámlaszám tulajdonosa nem kötelező, hogy a 

törvényes képviselő legyen, lehet bárki. Ugyanakkor a kötelezően feltöltendő dokumentumok 

között szerepelnie kell ezentúl a személyi igazolvány hátoldalának is. Erre a 

programkoordinátor szerint két okból van szükség: sok esetben az igénylők rendelkeznek 

ideiglenes lakcímmel (flotant), illetve az új típusú, digitális személyi igazolványok kétoldalúak.  

 

Szilágyság: több mint hárommillió lejjel támogatják a civil szervezeteket 
2025. április 9. – maszol.ro 

Szilágy Megye Tanácsa idén 3,21 millió lejjel támogatja a szilágysági nonprofit szervezetek 

szociális-, ifjúsági-, sport-, műemlékvédő, valamint kulturális programjait. Az elmúlt 

tanácsülésén elfogadták a pályázati útmutatókat és a finanszírozási programot. Szilágyi 

Róbert-István, Szilágy Megye Tanácsának alelnöke elmondta, a szociális segélyezési 

projektekre 2,64 millió lejt, sport-, ifjúsági és kulturális programokra 500 000 lejt különítettek 

el. „Idén is folytatjuk a Szilágy megyei RMDSZ kezdeményezésére létrejött pályázati 

programjainkat, amelyek közül a legfontosabb a szociális program. Erre évente több mint 23 

egyesület jelentkezik, általa több mint 600 idősnek biztosítunk otthoni gondozást, és több mint 

hatvan alkalmazottat fizetünk. A támogatás az elmúlt tíz évben bebizonyította, hogy nagy 

segítséget jelent azoknak az időseknek, akiknek nincsenek hozzátartozóik, illetve, ha vannak, 

nem tudják gondjukat viselni” – nyilatkozta az alelnök, kiemelve a program sikerét és 

fontosságát. A szociális projektjavaslatok benyújtásának határideje május 14-e, 16.00 óra. 
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https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/szulofoldon-magyarul-valtozas-a-palyazatban-az-otp-romaniai-kivonulasa-es-az-e-szemelyik-miattú
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https://maszol.ro/belfold/Szilagysag-tobb-mint-harommillio-lejjel-tamogatjak-a-civil-szervezeteket
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Minden magyarellenes megnyilvánulást elítél Maros megye prefektusa  
2025. április 9. – Székelyhon 

Elítél minden nacionalista fellépést és megnyilvánulást Maros megye első magyar ajkú 

prefektusa, aki a székely zászlóról és a száj- és körömfájás betegség veszélyéről is beszélt. Az 

állattenyésztő mérnöki oklevéllel rendelkező politikus beszámolt arról, hogy mi mindennel 

foglalkozott a beiktatása óta eltelt szűk hónapban, és beszélt jövőbeli terveiről is. Többször 

kihangsúlyozta, hogy a törvényesség betartása az egyik legnagyobb célkitűzése, és jó 

menedzserként akarja összehangolni a hivatalon belüli munkát. Barabási Antal Szabolcs a 

Székelyhon kérdésére válaszolva elmondta, hogy határozottan elítél minden magyarellenes 

fellépést és reméli, hogy Marosvásárhelyen és Maros megyében, ahol a multikulturalitás a 

jellemző, nem lesznek a kolozsvári és a csíkszeredai incidenshez hasonló események. 

 

Magyarverés: U-szurkolók nélkül játszaná hazai meccseit a Kolozsvári CFR  
2025. április 9. – Krónika 

Aggasztja a Kolozsvári CFR labdarúgóklub vezetőségét és szurkolótáborát a városi rivális 

Universitatea, valamint a bukaresti csapatok drukkereinek agresszív viselkedése. A 

magyarverésbe torkollt múlt heti mérkőzés nyomán a fellegváriak fontolgatják, hogy hazai 

mérkőzéseikre nem engednek be mindenkit. A Kolozsvári Universitatea és a CFR 

futballcsapatok március 31-i élvonalbeli, véres összecsapásokkal, magyarveréssel véget ért 

mérkőzése után több mint egy héttel sem csillapodnak a kedélyek a hazai futballberkekben. 

Miközben a nyomozó hatóságok azonosították, majd hatósági felügyeletet rendeltek el a 19 éves 

magyar egyetemistát üveggel megsebesítő férfi ellen, sokan nem hagyják annyiban a 

történteket. Az incidenst elítélő Kolozsvári CFR vezetői szerint megálljt kell parancsolni az 

ellenfél szurkolóira támadó futballhuligánoknak.  

 

Közösség- és identitáserősítő a Máramaros megyei szórványmagyarság ünnepe, 

a Misztótfalusi Kis Miklós Napok  
2025. április 9. – Krónika 

Második alkalommal szeretnék megszervezni a Máramaros megyei Misztótfaluban a 

környékbeli települések magyar közösségeit összefogó Misztótfalusi Kis Miklós Napokat. Az 

ünnep ötletgazdája, szervezője Orbán István Dániel református lelkipásztor, aki a szórványnak 

számító vidéken több településen is szolgál. A júliusi rendezvény megvalósításához jó szándékú 

támogatók segítségét kérik, hiszen hiánypótló, közösség- és identitáserősítő a város nagy 

szülöttjéről elnevezett Misztótfalusi Kis Miklós Napok.  

 

Magyar szakember képviseli Romániát az EU Alapjogi Ügynökségének 

igazgatótanácsában  
2025. április 9. – Krónika, maszol.ro 

Molnár Zsolt fogja képviselni Romániát az Európai Unió Alapjogi Ügynökségének 

igazgatótanácsában. Az erről szóló memorandumot szerdai ülésén fogadta el a kormány. A 
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kabinet sajtóirodájának közleménye szerint a jogi testület póttagja Románia részéről Ciprian 

Ioniță lesz. A kinevezéseket az indokolta, hogy a korábbi tagok megbízatása január 6-án lejárt, 

és az Európai Bizottság kérte Romániát, hogy jelöljön új tagokat a testületbe – írta az Agerpres 

hírügynökség. Az Európai Unió Alapjogi Ügynökségének igazgatótanácsát „az alapvető jogok 

terén alapos ismeretekkel, illetve az állami vagy a magánszektorban működő szervezetek 

irányításában megfelelő tapasztalattal rendelkező személyek alkotják” – magyarázták a 

közleményben. Molnár Zsolt 2012 és 2016 között az RMDSZ Temes megyei parlamenti 

képviselőjeként tevékenykedett, 2017-től miniszterelnöki tanácsadóként dolgozott, 2018 

áprilisától ombudsmanhelyettes. A Nép Ügyvédje hivatalkában jelenlegi munkaköre az 

általános emberi jogok, a nemi esélyegyenlőség, a kisebbségi jogok és a vallási jogok területe.  

 

„Matekre fel!” – Új digitális oktatóplatform segíthet jól felkészülni a 

képességfelmérőre 
2025. április 10. – maszol.ro 

Matekre fel! címmel digitális interaktív online oktatóprogramot indítottak, amelynek célja, 

hogy elősegítse az 5–8. osztályos romániai magyar diákok felzárkóztatását matematikából, 

ezáltal pedig jobb vizsgaeredmények szülessenek. Egyelőre tesztverzióban, de ingyenesen 

elérhető diákok, tanárok és kíváncsiskodók számára „1300 tesztfeladattal, részletes 

megoldásokkal, beszédes levezetésekkel” – jelentette be nemrég a kezdeményező csapat tagja, 

Barna Gergő szociológus. Az oktatóprogram létrehozását az indokolta, hogy a magyar 

nyolcadikosok képességvizsgáján elért eredménye matematikából évről évre elmarad a 

többségi társaikétól. A román és a magyarországi gyerekeknek már létezett ilyen platform, a 

hiánypótló, román tantervet követő magyar digitális segédeszközt most egy húszfős csapat 

hozta létre. Az oktatóprogramról, a magyar diákok gyengébb matekeredményeinek okairól 

kérdeztük a kezdeményező csapat tagját, Barna Gergő szociológust.  

         
Gubík László: Számunkra a kisebbségi magyarok érdekei a legfontosabbak 
2025. április 9. – Ma7.sk, Felvidék.ma 

Gubík László, a Magyar Szövetség elnöke a Na rovinu című műsor vendége volt, ahol szó esett 

többek között a száj- és körömfájásról, Peter Pellegrini ígéreteiről, a Magyar Szövetség 

koalíciós partnereiről vagy például a Fidesz szimpátiáról. A beszélgetés kezdetén az éppen 

aktuális száj- és körömfájással kapcsolatos korlátozásokról esett szó, mely során Gubík arra 

kérte a lakosokat, hogy legyenek türelmesek és tartsák be az előírásokat. A gazdatüntetésekkel 

kapcsolatban elmondta, hogy az érintettekkel és a polgármesterekkel is folyamatosan 

kapcsolatban vannak, ezekben a nehéz időkben végig a gazdák oldalán állnak. A felelősségteljes 

döntések mellett teszik le a voksukat, ezért is tartják fontosnak, hogy karanténba helyezzék az 

állatokat, és ne öljék le kivétel nélkül az összeset.  A következőkben már a szlovák belpolitikát 

érintették, mely során a műsorvezető Gubíknak azt a kérdést tette fel, hogy a koalícióval, vagy 

az ellenzékkel értenék meg jobban magukat. A Magyar Szövetség elnöke viszont hangsúlyozta, 
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https://maszol.ro/belfold/Matekre-fel-Uj-digitalis-oktatoplatform-segithet-jol-felkeszulni-a-kepessegfelmerore
https://maszol.ro/belfold/Matekre-fel-Uj-digitalis-oktatoplatform-segithet-jol-felkeszulni-a-kepessegfelmerore
https://ma7.sk/aktualis/gubik-laszlo-szamunkra-a-kisebbsegi-magyarok-erdekei-a-legfontosabbak


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2025. április 10. 

hogy pártja a kisebbségi magyarokat szeretné képviselni, és kizárólag az ő érdekeiket tartják 

szem előtt.  

 

20. Komáromi Egyetemi Napok: Közösségépítés és a tudomány ünnepe a Selye 

János Egyetemen 
2025. április 9. – Ma7.sk 

2025. április 7. és 11. között immár huszadik alkalommal rendezték meg a Komáromi Egyetemi 

Napokat a Selye János Egyetemen. A rendezvénysorozat célja, hogy a hallgatók és az 

érdeklődők számára változatos programokat kínáljon, erősítve ezzel a közösségi szellemet és a 

tudományos élet iránti elkötelezettséget. A hét egyik kiemelkedő eseménye a Tudományos 

Diákköri Konferencia (TDK) volt, amely április 9-én, szerdán zajlott az egyetem 

konferenciaközpontjában. A TDK lehetőséget biztosít a hallgatóknak, hogy bemutassák 

kutatásaikat különböző tudományterületeken, elősegítve ezzel a szakmai fejlődésüket és a 

tudományos közösségbe való bekapcsolódásukat.  Portálunknak Puskás Andrea, a Selye János 

Egyetem Tudományért, kutatásért és külkapcsolatokért felelős rektorhelyettese, a TDK 

Bizottság elnöke elmondta: A konferencia nem csupán szakmai megmérettetés, hanem a 

felvidéki magyar felsőoktatás egyik szimbolikus ünnepe is, ahol a tudás, a tenni akarás és az 

identitás kéz a kézben járnak. 

 

Alsószemeréd, Nagyölved, Csata, Farnad, Ipolyvisk – iskolai beíratások után 
2025. április 9. – Ma7.sk 

Április hava ebben az évben is az iskolai beíratások időszaka. Alsószemeréden, Nagyölveden, 

Csatán, Farnadon és Ipolyvisken már a hónap elején megtörtént az iskolaválasztás. „Az 

alsószemerédi magyar tanítási nyelvű alapiskolába eddig két gyereket írattak be, azonban a 

szülők és a nagyszülők újabb három beíratását jelezték. Az előző évekhez képest elmondható, 

hogy a beíratott elsősök száma nem csökken, inkább stagnál vagy növekvő tendenciát mutat. 

Ez köszönhető a Rákóczi Szövetség magyar iskolaválasztást preferáló kampányainak, valamint 

a Bethlen Gábor Alap ösztöndíj támogatásainak is” – árulta el kérdésünkre az alsószemerédi 

alapiskola igazgatója, Balogh Tibor. A csatai Baross Gábor Alapiskolában is bizakodóak, 

ugyanis a 2025/2026-os tanévre 10 kisdiákot írattak be. Struhár Péter iskolaigazgató büszkén 

közölte, hogy már harmadik éve zsinórban legalább tíz beiratkozójuk van. 

     
Új diákotthonnal gazdagodik a Kosztolányi Dezső Tehetséggondozó Gimnázium 
2025. április 9. – Pannon RTV 

A VMSZ kezdeményezésére a tartományi kormány ma jóváhagyta annak a teleknek 

megvásárlását, amelyen a jövőben felépülhet a Kosztolányi Dezső Tehetséggondozó 

Gimnázium várva várt kollégiuma Szabadkán - jelentette be Juhász Bálint. A tartományi 

képviselőház elnöke közösségi oldalán részletezte, a gimnáziumban tanulók jelentős része 

Vajdaság területéről több órát is utazik naponta, a szálláslehetőségek korlátozottak számukra 
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és sokszor anyagi és szervezési terhet is jelentenek a családoknak, ezért is fontos az új kollégium 

az intézménynek. A telek gyalogosan mindössze néhány percre van az iskolától, a terveztetés 

most indul. Ez egy újabb értékes befektetés a jövőbe és diákjaink támogatásába, folytatjuk a 

munkát, hogy minden tanulónk méltó körülmények között élhessen és tanulhasson! - zárja 

gondolatait Juhász Bálint. 

 

Fókuszban az online marketing és a csapatmenedzsment 
2025. április 9. – Magyar Szó, Pannon RTV 

Szabadkán tartották meg a CEDukáció Roadshow első vajdasági állomását, melynek 

középpontjában az online marketing legújabb irányzatai és a sikeres csapatmenedzsment 

álltak. Az esemény szervezői a CED Közép-európai Gazdaságfejlesztési Hálózat, a Vajdasági 

Magyar Vállalkozók Egyesülete, valamint a Prosperitati Alapítvány voltak. A rendezvénynek a 

Szabadkai Városháza adott otthont. Dobó István, a CED szabadkai irodájának vezetője 

elmondta, a program célja, hogy naprakész tudást nyújtson a vajdasági magyar vállalkozóknak 

a digitális marketing folyamatosan fejlődő világában. – Az esemény egyben lehetőséget kínált 

a vállalkozók és szakemberek közötti közvetlen kapcsolatteremtésre is – tette hozzá Dobó 

István. 

 

Vicsek: Nem a Szerbia-országjelentésre! Igen Szerbia mielőbbi EU-s tagságára! 
2025. április 9. – Pannon RTV 

Az Európai Parlament Külügyi Bizottságában ma került sor az éves Szerbia-országjelentéssel 

kapcsolatos szavazásra. A Patrioták képviselői csoportja nemmel szavazott a jelentésre. Nem a 

Szerbia-országjelentésre! Igen Szerbia mielőbbi EU-s tagságára! - jelentette ki Facebook-

oldalán Vicsek Annamária. A Fidesz-KDNP vajdasági származású képviselője részletezte, ma 

került sor az Európai Parlament Külügyi Bizottságában az éves Szerbia-országjelentéssel 

kapcsolatos szavazásra. Vicsek Annamária azt írta, az országjelentést a fideszes és más Patrióta 

képviselőtársaival nem tudták megszavazni, mivel véleményük szerint az nem tükrözi a 

valóságot, baloldali és liberális túlzásokkal van tele. Szerbia mielőbbi európai uniós tagságát 

továbbra is fontos célkitűzésnek tartjuk, de az ilyen országjelentések nem azt szolgálják, hogy 

az ország EU-taggál válhasson - zárta gondolatait Vicsek Annamária. 

 

Figyelem, újabb pályázat! 
2025. április 9. – Pannon RTV 

Arra biztat mindenkit dr. Pásztor Bálint, hogy éljenek a vissza nem térítendő nevelési, oktatási, 

valamint tankönyv- és taneszköz, illetve hallgatói támogatás lehetőségével. A Vajdasági Magyar 

Szövetség elnöke Facebook-bejegyzésében arra hívja fel a figyelmet, hogy megjelent a 

Szülőföldön Magyarul Program felhívása. A jelentkezési határidő 2025. május 8-a. Pályázni 

elektronikus úton lehet, de a CMH területi irodái segítenek a támogatási kérelmekkel 

kapcsolatos kérdésekben - áll a bejegyzésben. Minden magyar gyermekért, fiatalért küzdünk. 

Köszönöm a partnerséget Magyarország Kormányának, a Rákóczi Szövetségnek, a CMH-nak 

és a Magyar Nemzeti Tanácsnak! - írta a VMSZ elnöke. 
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Amerika testközelből a szabadkai MCC-ben 
2025. április 9. – Pannon RTV 

Donald Trump megválasztásának politikai és diplomáciai eseményeit követte a helyszínről Kiss 

Rajmund. Élményeiről az Amerika testközelből című előadásában számolt be a Mathias 

Corvinus Collegium Diplomáciai Műhelyének vezetője a szabadkai közönségnek. Az év elejétől 

elindultak a vajdasági MCC nyilvános rendezvényei és előadásai, amelyek célja egyebek mellett 

bemutatni az intézmény által képviselt konzervatív értékeket és szakmai hátterét a szélesebb 

közönségnek. Varga Diósi Viola, a vajdasági programokért felelős igazgató, Mathias Corvinus 

Collegium, Szabadka: „Most egy kis időre a külpolitikai témákat lezárjuk. A következő előadónk 

Kovács Kokó István ökölvívó lesz, aki a karrierjéről, sportról, elhivatottságról és motivációról 

fog előadást tartani nekünk, illetve Fa Nándor lesz még az egyik kiemelt előadónk, aki vitorlázó, 

aki a Szent Jupáttal, a saját maga által épített vitorlás hajóval járta körbe a világot, és ezzel egy 

nagyon egyedi teljesítményt nyújtott, amivel beírta magát a történelembe.” 

       
Kárpátalján folyamatban van a 22 kilométeres európai nyomtávú vasúti pálya 

építése 
2025. április 9. – Karpat.in.ua 

Az Ukrzaliznicja vezetője, Olekszandr Perczovszkij és Magyarország külgazdasági és 

külügyminiszter-helyettese, Magyar Levente közösen ellenőrizték a munkálatok 

előrehaladását, és megvitatták a projekt végrehajtásának részleteit. A hírt Miroszlav Bileckij, 

Kárpátaljai Megyei Állami Katonai Adminisztráció vezetője közölte. A munkálatok befejezését 

2025 júliusának végére tervezik. Jelenleg a munkálatok Csapról indulnak és Ungvár irányába 

haladnak, míg az év második felében az Ukrzaliznicja a magyar határ irányába is felújítja a 

pályát. A magyar fél számára is fontos, hogy az ő oldalukon is elvégezzék a megfelelő 

elektromosítást, főként a záhonyi állomásig. Ez lehetővé teszi a folyamatok szinkronizálását, és 

hosszú távon csökkentheti a nemzetközi vonatok, például a Kijev – Budapest közötti útvonalak 

menetidejét. 

 

Karriernap és Öregdiák Expó a Rákóczi-főiskolán 
2025. április 9. – Kárpátalja.ma 

Karriernapot és Öregdiák Expót tartottak a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskolán 

április 9-én. Az esemény lehetőséget biztosított mind a jelenlegi hallgatók, mind az öregdiákok 

számára, hogy találkozzanak egymással, valamint az intézmény egykori diákjai bemutathatták 

saját termékeiket és szolgáltatásaikat is. A megnyitón Trieb Gergely, Magyarország Beregszászi 

Konzulátusának konzulja kiemelte, hogy a kárpátaljai magyarság a legnehezebb történelmi 

örökséget cipelő határon túli magyar közösség: – Kárpátalja a történelemben mindig valakinek 

a perifériája volt, amely az ezzel járó hátrányok mellett erősítette a szülőföldhöz való 

ragaszkodást, valamint az itt élő közösséghez, kultúrához való hűséget és a megmaradásban 

való hitet. Ezután Orosz Ildikó, az intézmény elnöke osztotta meg gondolatait. Elmondta, hogy 
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az expó célja, hogy a jelenlegi hallgatók karrierlehetőségeket ismerhessenek meg olyan volt 

diákokon keresztül, akik egykor a főiskola falai között kezdték pályájukat, és ma már saját 

tapasztalataikat osztják meg. 

 

Megjelent a Gesta Hungarorum új ukrán kiadása 
2025. április 9. – KISZó 

Bemutatták a Gesta Hungarorum, azaz A magyarok cselekedetei című történelmi mű legújabb 

ukrán nyelvű kiadását az ungvári várban. A kötet a Kárpáti Kiadó gondozásában látott 

napvilágot, Magyarország Ungvári Főkonzulátusának támogatásával, a magyar Külgazdasági 

és Külügyminisztérium finanszírozásával. A kiadvány tudományos-ismeretterjesztő jellegű, 

célja, hogy közérthető formában hozza közelebb Anonymus történelmi elbeszélését a magyar 

honfoglalásról az ukrán olvasóközönséghez. 

  
Aláírta az éves szerződést Vas vármegye és az MMÖNK 
2025. április 9. – Népújság 

A Muravidéki Magyar Önkormányzati Nemzeti Közösség (MMÖNK) Tanácsa és Vas Vármegye 

Önkormányzatának Közgyűlése 1987 óta szoros együttműködést ápol. A felek minden évben 

immár majdnem három évtizede együttműködési megállapodásban rögzítik vállalásaikat. Az 

idei együttműködési megállapodás ünnepélyes aláírására a Muravidék és Vas szervezetei 

között 2025. április 2-án került sor Szombathelyen, a Vármegyeháza elnöki irodájában. Az 

együttműködési megállapodást, ahogy már említettük, megközelítőleg három évtizede a 

muravidéki magyarság kulturális tevékenységének ápolása érdekében kötik meg. A 

megállapodásban az együttműködő felek vállalják, hogy a muravidéki művészeti csoportok, 

művelődési közösségek munkáját négy Vas vármegyei szakmai csoportvezető munkájával 

segítik. A lendvai Magyar Nemzetiségi Művelődési Intézet (MNMI) a csoportvezetők 

tiszteletdíját fedezi, míg Vas Vármegye Önkormányzata az utazási költségeik megtérítését 

vállalja. 

 

Januárra tervezik a helytelen kétnyelvű igazolványok cseréjét 
2025. április 9. – Népújság 

a Szlovén Országgyűlés március elején elfogadta a személyi igazolványokról szóló törvény 

módosítását. Az eljárás során a nemzetiségi képviselők észrevételeit nem vették figyelembe, így 

a személyi dokumentumon a szlovén nyelvű feliratok nagyobb betűvel szerepelnek, mint az 

ugyancsak hivatalos magyar, illetve olasz nyelvű szöveg, illetve az olasz/magyar felirat a 

másodikról a harmadik helyre csúszott, közéjük ékelték ugyanis az ország nevét angol nyelven. 

A nemzetiségi képviselők tiltakoztak az ellen is, hogy a magyar feliratban helyesírási hiba van. 

A nemzetiségi képviselői csoport azóta kereste az utat a hiba mielőbbi kijavítására, akár 

bírósági, alkotmányvédelmi kereset formájában, de úgy tűnik, erre nem lesz szükség. Horváth 

Ferenc magyar nemzetiségi képviselő ugyanis a közösségimédia-felületén megjelentette, hogy 

az illetékes belügyminisztériummal levelezve ígéretet kapott arra, minden észrevételüket 
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figyelembe veszik, a helytelen kétnyelvű személyi igazolványokat 2026 januárjában kezdik 

lecserélni.      

 

Sal községi magyar önkormányzat: költségvetési és rendezvényterv 
2025. április 9. – Népújság 

A Sal községi magyar önkormányzat április 4-i ülésén megtárgyalta a közösség 2025. évi 

költségvetésének első olvasatát, valamint az éves programokról is egyeztettek. A tanács elnöke, 

Orban Dušan tájékoztatta a tagokat  – az ülés első részén jelen volt Fartek Iztok polgármester 

is –, hogy az idei költségvetésük a tavalyi 137.000 euróról 148.000 euróra emelkedett. A 

tervezet szerint a jelentősebb kiadások közé tartozik a Domonkosfai Porta folyamatos 

karbantartása, amelyre mintegy 40.000 eurót különítettek el. Az operatív kiadásokra 12.000 

eurót szánnak, amely tartalmazza például a diákok továbbképzésének támogatását is 

körülbelül 4.000 euró értékben. Az intézmények támogatására első olvasatban szintén 4.000 

eurót terveztek, míg az összes operatív kiadásra 32.000 eurót irányoztak elő. A költségvetés 

első olvasatát a tanács egyhangúlag elfogadta. 

 

Magyar Est – Olyan, mint egy nagy család 
2025. április 9. – Népújság 

Ünnepi hangulat, meghitt találkozások, vidámság és tánc – így lehetne röviden összefoglalni a 

Muraszombatban megrendezett jubileumi, 30. Magyar Estet, amely a muraszombati 

magyarság egyik legfontosabb kulturális eseményévé nőtte ki magát az elmúlt három 

évtizedben. A muraszombati magyar közösség évről évre ezen a rendezvényen találkozik, hogy 

közösen ápolja a magyar népdalkincset, a népzenei hagyományokat és a magyar kultúrához 

köthető értékeket. A Zvezda szálloda étterme idén március 5-én is megtelt ismerős arcokkal, 

visszatérő vendégekkel, akik nemcsak Muraszombatból, hanem Goricskóról, a Lendva-

vidékről is érkeztek. A rendezvényen magas rangú vendégek is jelen voltak, többek között 

Kelemen Gertrud lendvai főkonzul, Czikó Anita konzul, Orban Dušan, a Muravidéki Magyar 

Önkormányzati Nemzeti Közösség elnöke, Magyar Janez, Lendva Község polgármestere, Soós 

Mihály, a Magyar Nemzetiségi Művelődési Intézet igazgatója, valamint a goricskói nemzetiségi 

önkormányzatok elnökei. 

 

A fiatalok szemén keresztül 
2025. április 9. – Népújság 

Április 2-án mutatták be Gál Anasztázia rendező tizedik filmjét a Bánffy Központban. A „Kik 

vagyunk mi, muravidéki magyarok?” című dokumentum- és ismeretterjesztő filmben öt helyi 

fiatal kalauzolja a nézőket a muravidéki magyarság életébe az oktatáson, a kulturális, a 

gazdasági életen – a munkán és a karrieren –, illetve a nemzetpolitikán keresztül. Gál 

Anasztázia korábbi filmjeiben idősebb embereket szólaltatott meg múltidézőként, ám ezúttal a 

fiatalok szemén keresztül igyekszik bemutatni a muravidéki magyar közösséget a témák 

aktualitása miatt. A körülbelül egyórás ismeretterjesztő filmben öt muravidéki fiatal – 

Abraham Sarah, Meszelics Júlia, Solarič Doris, Šooš Péter és Štampah Miha – kalauzolja a 
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nézőket. A különböző témakörökben tett körutazáson a kétnyelvű oktatás, a kultúra és a 

(nép)művészet, a munka és a karrier, valamint a nemzetpolitika világával ismerkedhetnek meg 

az érdeklődők. 

 

Dr. Tomka Miklós Emlékkonferencia az egészségmegőrzésről 
2025. április 9. – Népújság 

A VII. határon túli tudományos konferenciára dr. Tomka Miklós emlékére április 4–6-a között 

került sor Lendván. Az esemény – melyen számos muravidéki szakember tartott előadást – a 

Magyar Egészségügyi Társaság (MET) és a MET Muravidéki Tagozata által került 

megrendezésre „Őrizzük meg az egészségünket” címmel. Pénteken a MET vezetőségének 

Lendvára kihelyezett elnökségi ülésével kezdődött a háromnapos program. Ezt követte a Bánffy 

Központban a „Nyomatok Barcsay Jenő anatómiai rajzaiból” című kiállítás megnyitója, a nap 

végül a muravidéki dr. Göncz László „A Muravidék útja a délszláv királyságban” című 

könyvének bemutatójával zárult. 

 

Siker négy határon át 
2025. április 9. – Népújság 

Nagy sikerrel képviselték a Muravidéket a lendvai diákok a külhoni értékek és a hungarikumok 

megismertetéséről szóló Négy határon át Kárpát-medencei vetélkedő döntőjében Szegeden, 

hiszen a három hazai csapatból kettő a szimbolikus dobogó első két fokára állhatott fel – ezzel 

komoly elismerést szerezve régiónknak. Képünkön a muravidéki résztvevők, az 1. Számú 

Lendvai Kétnyelvű Általános Iskola diákjai Vörös Koni felkészítő tanárral az 

eredményhirdetést követően. 

 
 

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2025. április 9. – Kossuth Rádió 

 

Amint arról hétfői adásunkban beszámoltunk, Csíkszeredában tartotta a hétvégén a Romániai 

Magyar Demokrata Szövetség Nőszervezete az Országos Önkormányzati Konferenciáját és 

Küldöttgyűlését. A kétnapos rendezvényre Kelemen Hunor szövetségi elnök is ellátogatott. 

Politikai tájékoztatójában a kormánykoalíció legfontosabb kihívásai mellett a májusi 

államelnök-választásról is beszélt. Bíró István összeállítása. 
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Megnyílt a Nagypalád–Nagyhódos határátkelő Ukrajna és Magyarország között. Az 

avatószalag átvágásán Magyar Levente a Külgazdasági és Külügyminisztérium parlamenti 

államtitkára, valamint Olekszij Kuleba ukrán miniszterelnök-helyettes vett részt. Az új 

határátkelő megnyitásáért évek óta dolgozik a Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség, Kijev 

azonban csak nemrég adta meg rá a működési engedélyt. Részletek Iváncsik Attilától. 

 

Április az iskolai beíratások hónapja Szlovákiában. Az iskolák harcolnak a gyerekekért, a 

magyar iskolák nemcsak egymás közt, hanem még a szlovákokkal is, és ez nem könnyű. Éppen 

ezért minden szempontból igyekeznek megfelelni a szülőknek és a gyerekeknek. Haják Szabó 

Mária összeállítása. 

 

A Partiumi Keresztény Egyetemen nyílt napot tartottak, amelynek az volt a célja, hogy a 

középiskolásokat megismertessék az egyetemen zajló élettel, a különböző szakokkal. A nyílt 

napra több mint félezer középiskolás diák érkezett a Partiumból. Ionescu Nikolett riportja. 

 

Az elmúlt időszakban szorosabbá váltak a Brassó megyei magyar gazdák és a székelyföldi 

gazdaszervezetek közötti kapcsolatok. Ez abban is megmutatkozik, hogy a Székelyföldön bevált 

képzéseket már a Barcaságban is igyekeznek megszervezni. Legutóbb éppen az istállóépítés 

helyes módjáról volt szó, ami azt is jelzi, hogy a barcasági csángók már nem csak 

földművelésben érdekeltek. Veres Emese-Gyöngyvér Kocsis Mihályt, a Brassó megyei Magyar 

Gazdák Egyesületének elnökét kérdezte. 

 

A Vajdasági Magyar Cserkészszövetség Muzslyán nagyböjti lelki napot szervezett, amelyen 

mintegy 120 cserkész vett részt. Magyar Dánielt, a szövetség elnökét Kónya-Kovács Otília kérte 

mikrofon elé. 

 

A hétvégén Magyarkanizsán, a Vajdasági Birkózóakadémia épülete adott otthont a 66. 

Nemzetközi Sporttörténeti Konferenciának. Ezúttal a birkózás legnagyobb alakjairól, Hargita 

megye sportéletéről, illetve a bácskai Tisza-vidék sporttörténetéről volt szó. Németh Ernő 

hangképes összefoglalója. 

 


